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Páter Tomáš Halík v  knihe Ptal jsem se cest 
spomína výrok istého človeka, ktorý sa vyjad-
ril približne takto: „Tento svet nemá budúc-
nosť, lebo ľudia si nectia bohov, deti odvráva-
jú rodičom a hocijaký hlupák sa rozhodne na-
písať knihu.“ Najparadoxnejšia na tomto vý-
roku o budúcnosti sveta je skutočnosť, že ne-
odráža skepsu novodobých moralizátorov, ale 
bol zachovaný na jednom z nápisov v Egypte 
ešte z obdobia staroveku!
Vianoce – mystérium Božskej inkarnácie – 
nám ponúkajú iný pohľad na svet a  život. 
Evanjelista sv. Ján píše: „Pravé svetlo, kto-
ré osvecuje každého človeka, prišlo na svet. 
Prišiel do svojho vlastného, a vlastní ho ne-
prijali. Ale tým, ktorí ho prijali, dal moc stať 
sa Božími deťmi.“ (Jn 1,9) A ten istý autor do-
dáva: „Božia láska k nám sa prejavila v tom, 
že Boh poslal svojho jednorodeného Syna 
na svet, aby sme skrze neho mali život. Lás-
ka je v tom, že nie my sme milovali Boha, ale 
že on miloval nás a poslal svojho Syna ako 
zmiernu obetu za naše hriechy.“ (1 Jn 4,9.10) 
Tieto slová vyváženým spôsobom poukazu-
jú na existenciu temnoty v tomto svete – zlo, 
zloba a hriech, ale zároveň nám pripomínajú, 
že Boh neupadá do depresie nad nami ľuď-
mi a nad stavom ľudstva, ale hľadá vo svojej 
láske k nám možnosti, aby sme nechali svoj ži-
vot preniknúť Svetlom, ktoré nečakane zažia-
rilo uprostred betlehemskej noci. Posolstvo 
Vianoc môže znieť: Boh je optimista. Aj vte-
dy, keď človek strácal úctu voči sebe samému 
a  chcel sa radšej nechať obklopiť tmou, Boh 
chránil plamienok nádeje do budúcnosti a na 

prelome epochy Starého a Nového zákona sa 
splnilo Izaiášovo proroctvo: „Ľud, čo kráča vo 
tmách, uzrie veľké svetlo.“ 
Milí priatelia, už niekoľko mesiacov vo mne re-
zonuje príbeh o dvoch pútnikoch, ktorí sa za-
stavili v jednom meste u istého múdreho star-
ca. Prvý pútnik mu hovorí: „Chcem tu u vás zo-
stať bývať. Ale najskôr mi povedz, akí tu žijú ľu-
dia.“ Mudrc odvetil protiotázkou: „Tam, kde si 
bol predtým, akí tam žili ľudia? Pútnik odpo-
vedal: „Ani sa nepýtaj! Boli otrasní, strašne zlí! 
Som rád, že som už odtiaľ preč!“ A mudrc nato: 
„Je mi ťa ľúto, ale presne takýchto ľudí nájdeš aj 
v tomto meste.“ O niekoľko dní zavítal do toho 
istého mesta iný pútnik. Tiež prejavil záujem 
usadiť sa tam. Na mudrcovu otázku, akí ľudia 
žili tam, kde býval predtým, odpovedal: „Bolo 
mi s nimi fajn. Boli to skvelí ľudia. Škoda, že som 
tam nemohol zostať dlhšie.“ A  múdry starec 
ho potešil: „Neboj sa, nesmúť! Presne takýchto 
úžasných ľudí nájdeš aj tu!“
Milí Lamačania, prajem vám, nech radostné 
obdobie Vianoc nám všetkým otvára oči srd-
ca, aby sme dokázali vidieť, koľko je napriek 
všetkému v  tomto svete i  v  našom Lamači 
dobra a lásky. Nech Svetlo, ktorým jedine Boh, 
dokáže preniknúť naše vnútro, rozháňa tem-
notu, pochmúrnosť a chlad ľudských sŕdc, aby 
sme sa aj do nového roku dívali s nádejou a ra-
dosťou, vo vedomí sily Božej lásky a obdivu-
hodnej múdrosti Božej Prozreteľnosti.
Požehnané Vianoce a šťastlivý Nový rok!

Mgr. Branislav Čaniga, lamačský dekan

Rozhovor s poslancom
Najväčší prírastok 
detí

Hovoríme s JUDr. Marekom
Bartovičom, poslancom MZ Bratisla-

va-Lamač.
Cirkevná škôlka opäť zavítala do priesto-
rov na Zlatohorskej ulici. Ako vnímate 
tento fakt, čo to pre deti a rodičov Lamača 
znamená?
V posledných rokoch patrí Lamač medzi mest-
ské časti s  najväčším prírastkom narodených 
detí. Toto, samozrejme, kladie zvýšené náro-
ky na kapacitu najmä predškolských zariade-
ní. Osobne som preto veľmi rád, že sa poda-
rilo napriek viacerým problémom a  niekto-
rým neprajníkom zrealizovať myšlienku cir-
kevnej škôlky v Lamači. O tom, že takáto škôl-
ka je v Lamači veľmi vítaná, svedčí aj fakt, že už 
v prvom mesiaci jej iniciátori evidovali 86 pri-
hlášok. Jedným z  hnacích motorov tohto zá-
meru bol a  stále je aj vdp. Mgr. Branislav Ča-
niga, lamačský dekan, ktorý predstavuje du-
chovnú autoritu a záštitu tejto škôlky. Samotná 
myšlienka zriadenia cirkevnej škôlky sa v pro-
cese jej realizácie formovala v súlade so stano-
viskami jednotlivých kompetentných orgánov, 
čo aj vzhľadom k počtu prihlásených detí, vy-
ústilo do predloženia návrhu nájomnej zmlu-
vy na tri trakty objektu na Zlatohorskej ulici.  
V miestnom zastupiteľstve sa však objavila no-
vá požiadavka prenajať jeden trakt súkromné-
mu podnikateľskému subjektu, a preto sa poda-
rilo uzavrieť nájomnú zmluvu iba na dva trakty.
Škôlka by sa časom mala stať samostatným 
právnym subjektom...
Pre viacero dôvodov spočívajúcich v náročnej 
legislatíve, v súčasnosti škôlka funguje ako sa-
mostatná pobočka cirkevnej škôlky Gianny Be-
rettovej Mollovej, pričom od samotného po-
čiatku je tu snaha o  úplne samostatný práv-
ny subjekt lamačskej škôlky. Keďže však v sú-
časnosti disponuje cirkevná škôlka iba dvoma 
traktami, na základe vyjadrenia magistrátu hl. 
mesta Bratislava, nebude možné udeliť jej sta-
tus samostatnej škôlky. Toto sú však výzvy, kto-
ré stoja pred vedením cirkevnej škôlky, rodič-
mi detí, ktorí by chceli mať v  škôlke deti, ako 
aj pred samotným miestnym zastupiteľstvom. 
Nárast počtu detí je potrebné riešiť a v budúc-
nosti bude len zložitejší. Som presvedčený, že 
cirkevná škôlka prináša Lamačanom hodnot-
nú alternatívu predškolského zariadenia. Pre-
to by sme mali urobiť všetko pre to, aby takáto 
škôlka v Lamači fungovala aj naďalej a mala vy-
tvorené podmienky na neustále zlepšovanie a 
rast, aby sa naše lamačské deti aj tu cítili dobre 
a prežívali šťastné detstvo.  

kl

Boh je optimista, buďme aj my!

„Ľudia sú veľmi zlí. Tento svet za veľa nestojí a zle sa to s ním skončí!“ Nie, nebojte 
sa, v žiadnom prípade nejde o moje osobné konštatovanie. Ale určite ste už stretli 

ľudí s takýmto pochmúrnym zmýšľaním. Niekedy sa na nich dívam s nemalým záujmom 
a otázkou, ako vôbec s takouto mentalitou dokážu žiť.
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Vianočný stromček  
pre všetkých Lamačanov

Tohto roku, tak ako vlani zdobí trhovis-
ko na Malokarpatskom námestí via-

nočný stromček. Najväčšiu radosť majú 
z neho deti, ktoré sa tešia aj z krásnej sve-
tielkujúcej výzdoby. 
Ochrancov prírody chceme touto cestou 
oboznámiť, že strom bol už dlhší čas určený 
na  výrez, nakoľko prerástol v  záhradke La-
mačana bývajúceho na Rajtákovej ulici a ško-
dil stavbe domu, ako i elektrickému vedeniu. 
Komisia životného prostredia odsúhlasila je-
ho výrub a majiteľ bol taký láskavý, že počkal 
celé leto a jeseň, kým sme ho mohli využiť na 

výzdobu. Tradične ochotní členovia Zväzu vy-
slúžilých vojakov M. R. Štefánika zabezpečili od-
borný výrub a osadenie vianočnej okrasy, za čo 
im patrí naša vďaka.

bv
Nech chvíle lásky a pokoja, 
všetky bolesti vám zahoja. 
A tá láska so zdravím sa snúbia, 
na Vianoce majú byť šťastní všetci ľudia. 
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Nekopali, nekopú a ani  
kopať nebudú
K článku R. Olekšáka Dosť bolo manipulácie, 
Lamačan č. 11/2009

Nedá sa nezareagovať na článok po-
slanca R. Olekšáka v   Lamačanovi č. 

11/2009 „Dosť bolo manipulácie“, ktorou 
reagoval na moju jedinú vetu. Jeho tvrdá 
veľkoplošná reakcia pripomína známe prí-
slovie o trafenej husi. 
Prečo R. Olekšák vyčíta len mne, že cirkevná 
škôlka je mojou srdcovou záležitosťou, keď 
cirkevnú škôlku podporovali skoro všetci po-
slanci? Veľká vďaka patrí všetkým organizá- 
ciám, pánu dekanovi farnosti Lamač, pani sta-
rostke a zamestnancom miestneho úradu, ako 
aj a všetkým poslancom, ktorí sa o  jej neľah-
ký vznik zaslúžili. Je pre Lamač výhodná, le-
bo na jej prevádzku prispeje hlavne magis-
trát hlavného mesta, štát a  rímskokatolíc-
ka cirkev a nie rozpočet Lamača. 
Som veľmi hrdý na to, že sa väčšina poslan-
cov bez ohľadu na stranícku príslušnosť doká-
že zhodnúť na podpore všetkých dôležitých 
riešení užitočných pre celý Lamač. Hlasova-
nie o zmluve s cirkevnou škôlkou je toho jas-
ným dôkazom. Overená zápisnica z rokovania 
MZ 23. 7. 2009 (viď www.lamac.sk) dokumen-
tuje jednoznačne, že tesne pred príslušným 
rokovaním a hlasovaním k bodu 7 R. Olekšák 
bez uvedenia dôvodu už po druhý raz odi-
šiel z rokovania MZ. Nie on, ale poslanec Peter 
Grom upozornil, že musí urýchlene odísť pre 
neodkladné pracovné povinnosti. Poslanec 
Olekšák však teatrálne odišiel bez ospravedl-
nenia, nebol ochotný počkať ani niekoľko mi-
nút a nehlasoval. Poslanec P. Grom bol vo veľ-
kej časovej tiesni, ale zostal hlasovať, aby na-
hradil R. Olekšáka, lebo počet hlasujúcich po-
slancov musel byť najmenej 7. 
Nikto z  nás R. Olekšákovi neupiera jeho po-
slanecké právo kedykoľvek odchádzať z roko-
vania MZ, ani jeho právo účelovo mariť hlaso-
vanie kedykoľvek sa mu zachce, tak prečo nás 
osočuje?
Verím, že si rozhodujúca väčšina našich po-
slancov aj naďalej udrží schopnosť spolupra-
covať bez ohľadu na politické tričká, bez ohľa-
du na pokusy robiť rozbroje medzi stranami, 
poslancami a  úradom. To, že R. Olekšák oso-
čuje niektorých svojich kolegov poslancov – 
na to sme si už zvykli. Ale prečo napríklad v 
Lamačanovi č. 9/2009 poslanec Olekšák ne-
spravodlivo obviňuje úrad, že pod vedením 
starostky čosi „spackal“ a „nedokončil“? 
Je len ťažko pochopiteľné, prečo taký ostrý 
kritik, R. Olekšák, vo svojom článku „Dosť bolo 
manipulácie“ sám seba manipuluje a štylizuje 
do pozície bezmocného chudáka, tvrdiac, že 
doňho niekto kope a vyzýva, aby doňho ľudia 
kopali aj naďalej. Občania predsa do nikoho 
nekopali, nekopú a  ani kopať nebudú. Načo 
by aj kopali, keď iba stačí preverovať pravdi-
vosť slov a kvalitu skutkov poslancov, ktorých 
si zvolili. Ľudia sa vedia sami rozhodovať, veci 
vedia sami posudzovať a aj posúdia. 

Daniel Valentovič, 
poslanec MZ

Voľby do orgánov  
samosprávnych krajov 2009

Pre tohtoročné voľby do samospráv-
nych krajov (14. novembra) bolo zria-

dených šesť volebných okrskov a voľby sa 
uskutočnili v Základnej škole s materskou 
školou na Malokarpatskom námestí č. 1 od 
7. do 22. hodiny. 
Uznesením č. 105/2009/V zo dňa 30. 7. 2009 
miestne zastupiteľstvo zobralo na vedomie 
predloženú informáciu o časovom harmono-
grame úloh prípravy volieb do orgánov sa-
mosprávnych krajov v roku 2009, podľa ktorej 
postupovali poverení zamestnanci miestne-
ho úradu. Námietková kancelária v miestnom 
úrade, ktorá bola otvorená od 20. 10. 2009 do 
13. 11. 2009 umožnila nahliadnutie do zozna-
mu oprávnených voličov a vznesenie námiet-
ky k údajom v nich obsiahnutých. Pretože sa 
konalo aj druhé kolo volieb, miestny úrad pre-
dĺžil otvorenie námietkovej kancelárie až do 
27. 11. 2009. V  týchto voľbách sa nevydávali 
voličské preukazy.  
Účasť voličov vo voľbách do orgánov samo-
správnych krajov dosiahla v MČ Lamač 24, 30 %,
v druhom kole bola účasť 28,21 %. Najväčší 
počet platných hlasov získali vo voľbách do 
orgánov samosprávnych krajov v MČ Bratisla-
va-Lamač z kandidátov na post župana Ing. 
Bc. Pavol Frešo (622/988 platných hlasov) a 
Ing. Vladimír Bajan (409/675 platných hlasov). 
Pretože ani jeden kandidát na post župana 
nezískal potrebnú nadpolovičnú väčšinu hla-
sov, konalo sa 28. 11. 2009 (sobota) druhé ko-
lo volieb do orgánov samosprávnych krajov, 
opäť v  priestoroch Základnej školy na Malo-
karpatskom námestí č. 1. 
Okrem župana si Lamačania volili aj troch po-
slancov BSK, najväčší počet platných hlasov 
v MČ Lamač získal Ing. Peter Šramko (605 plat-
ných hlasov), RNDr. Martin Zaťovič (432 plat-
ných hlasov) a  PaedDr. Milan Trstenský (392 
platných hlasov). 
Voľby do orgánov samosprávnych krajov 
v MČ Bratislava-Lamač nesprevádzalo žiadne 
porušenie zákona, okrskové volebné komisie 
nezaznamenali od občanov žiadne sťažnosti 
či podnety.            ms

Zimná údržba pripravená

V  druhej polovici novembra (18.) sa 
stretol prvý raz pred novou zimnou 

sezónou štáb zimnej údržby v  zložení:  
R. Olekšák, M. Pikulíková, D. Akantis,  
D. Valentovič, J. Ondrišová, za prítomnos-
ti starostky O. Keltošovej, vedúceho pra-
covnej čaty MÚ Lamač Ľ. Vaculu a vedúcej 
ODUR MÚ BA-Lamač V. Rychtárikovej.
Na základe prijatého Štatútu štábu zimnej 
údržby a  menovacích dekrétov pre jeho čle-
nov sa zišli členovia na prvom zasadnutí. Za 
vedúceho štábu zimnej údržby bol zvolený 
Radoslav Olekšák. Výkon zimnej údržby bude 
zabezpečený členmi pracovnej skupiny pod 
vedením Ľudovíta Vaculu, ktorý má vypraco-
vať rozpis posypu zimnej údržby po komuni-
káciách aj s  časovými limitmi výkonu zimnej 

údržby podľa konkrétnych podmienok. Štáb 
sa zíde aj so správcami a zástupcami vlastní-
kov bytových domov vo veci údržby chodní-
kov pred bytovými domami do konca novem-
bra 2009, zabezpečí sa aj označenie časti ulice 
od križovatky s Bakošovou po križovatku s Ho-
donínskou cestou značkou, že táto komuniká-
cia nie je v zime udržiavaná.
Výkon zimnej údržby bude v prípade kalamit-
nej situácie operatívne doplnený prostredníc-
tvom firmy ROBUŠ tak, ako aj v minulom zim-
nom období. 
Podľa predloženého operačného plánu na 
rok 2009/2010 výkon zimnej údržby hlavným 
mestom SR BA na miestnych komunikáciách I. 
a II. triedy bude v pracovných dňoch, ale zim-
ná pohotovosť po pracovnom čase a v dňoch 
pracovného voľna a pokoja bude zabezpeče-
ná až od 20. 12. 2009 a do 28. 2. 2010, teda nie 
v  celej dĺžke trvania zimnej služby od 15. 11. 
2009 do 15. 3. 2010. 

V. Rychtáriková

Zoznam komunikácií  
v správe Mestskej časti  
Bratislava - Lamač

Miestne komunikácie III. a IV. triedy
1. Havelkova ul. 400 m
2. Stanekova ul. 350 m
3. Spojnice Havelkova ul. + Stanekova ul. 100 m
4. Heyrovského ul. + obslužná nové 
    bytové domy 800 m

5. Kunerádska ul. 350 m
6. Lediny od Borinskej ul. – slepá 150 m
7. Lediny spojnica po Rozálsku kaplnku 150 m
8. Na barine (až po Hodonínsku ul.)* 1050 m
9. Podlesná ul. 200 m
10. Povoznícka ul. 250 m
11. Rácova ul. 200 m
12. Rajtákova ul. 600 m
13. Rozálska ul. 170 m
14. Segnáre 700 m
15. Skerličova ul. 150 m
16. Studenohorská ul. 1190 m
17. Vysokohorská ul. 250 m
18. Zelenohorská ul. 120 m
19. Zhorínska ul. 450 m
20. Zidiny 1 500 m
21. Zlatohorská ul. a slepá prístupová 
       komunikácia k MŠ 270 m

22. Furmanská ul. 400 m
23. Obslužná Podháj 500 m
24. Pod Zečákom a slepá Pod Zečákom 
       rovnobežná s Rácovou ul. 1 000 m

25. Viacúčelová hala Lamač – prístupová 
       komunikácia 120 m

26. Slepá ulica naproti verej. osvetleniu na  
       ul. Pod násypom (rovnobežná s Rozálskou ul.) 100 m

27. Prídanky 100 m
28. Parkovisko pri Pošte na Malokarpat- 
       skom nám.
29. 3 priľahlé parkoviská – k Heyrovského ul.
30. priľahlé parkoviská na Heyrovského
      13, 14, 16
31. parkovisko Na barine

* Časť komunikácie od križovatky s Bakošovou ul. 
 po Hodonínsku ul. bude v zime neudržiavaná.
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Rozhovor s Lamačankou 
Ing. Viera Freyová: Nemám čas pre seba, lebo ho mám pre iných

Zapája sa do diania v Spojenej škole, kam chodí syn Erik, je v rodičovskej aj školskej rade, tiež aj v Gaudeamus-komunitnom zariade-
ní rehabilitácie na Mokrohájskej ulici, zapája sa do diania v Tanečnom klube Danube, kde podporujú tanečné umenie postihnutých, 

je podpredsedníčka Združenia zdravotne postihnutých občanov SR, domová dôverníčka a pomáha v ďalších združeniach pre hendike-
povené deti. Na úrovni mesta pomáha všade, kde sa venujú hendikepovaným. V MČ Lamač dáva podnety na odstránenie bariér chod-
níkov, vstupov do budov a podobne. Ako matka postihnutého dieťaťa v magistráte mesta upozorňuje na prekážky, dáva podnety na 
ich odstránenie – niektoré sa už realizovali, bola aj pri spúšťaní plošín do prevádzky v podchodoch – Ing. Viera Freyová.

Kde sa vzali vaše organizačné schopnosti?
Rodičia boli mimoriadne organizačne nada-
ní a  veľký podiel má na tom aj moja učiteľ-
ka Hilda Gergeľová, ktorá od prvej triedy mo-
je predpoklady rozvíjala. S  láskou a vďačnos-
ťou na ňu spomínam. Spolužiaci si ma pamä-
tajú ako predsedníčku triedy, ktorá vždy všet-
ko organizovala a vybavila. Aj stretávky zo 
všetkých stupňov škôl pripravujem ja. Vyštu-
dovala som manažment riadenia na STU v Tr-
nave. Priviedla ma k tomu práca v spoločnos-
ti s  chemicko-technickým zameraním. V  det-
stve som túžila byť učiteľkou, preto som si 
urobila aj pedagogické minimum. Aj naďa-
lej na sebe pracujem, zúčastňujem sa na rôz-
nych odborných výstavách u nás aj v zahrani-
čí, chodím na rôzne odborné semináre, sym-
pózia, prezentácie, čítam odbornú literatúru  
a sledujem aj nové zákony.    

Keď prišiel syn, už ste boli pripravená na 
život a žiadne ťažkosti vás nemohli zasko-
čiť.
Dovtedy som sa venovala kariére a práci a keď 
prišlo dieťa, stála som pred novými skúškami 
života. Otvoril sa mi iný pohľad na svet a bez-
starostný život sa prevrátil na starosti. Aké sta-
rosti ma čakajú, prichádzalo postupne. Hovorí 
sa – malé dieťa, malé starosti, veľké dieťa väč-
šie starosti. A to ma viedlo k tomu, že som za-
čala hľadať možnosti, riešenia. Erik mal prob-
lémy od narodenia, a  tak som sa dostala do 
súčasných aktivít. Najprv, ako každá mama 
som zistila, že sa ťažko zostupuje s kočiarikom 
z chodníka na cestu, nastupuje do autobusu. 
Čo som videla, to som sa usilovala zlepšiť. Keď 
vidím problém, príde mi hneď na myseľ aj je-
ho riešenie.

Pomáha vám niekto?
Nič z  toho, čo robím, by som nemohla robiť 
bez pomoci mojej maminky, za čo jej nemô-
žem byť dosť vďačná. Kto do našej domácnosti 
nevidí, môže si myslieť – no čože, veď je doma, 
nepracuje, je synovou opatrovateľkou. Lenže 
Erika musím nerátane za deň zodvihnúť, pre-
ložiť a  osemročný chlapec už má svojich pár 
desiatok kíl, k tomu patrí ešte kopa ďalších ne-
vyhnutných úkonov, ktoré nebudem popiso-
vať. Veľmi dobre mi padlo, keď som od sta-
rostky Oľgy Keltošovej dostala pred rokom 
ocenenie pri príležitosti Dňa matiek.

Aké boli postoje ľudí, úradníkov, s ktorými 
ste sa stretávali pri vybavovaní zlepšenia 
vlastne pre všetkých rôzne telesne postih-
nutých?
Niekedy je to veľký problém. Ľudia nevedia, 
možno nechcú pochopiť ťažkosti druhého 
človeka. Treba vysvetľovať, o čo ide, s čím sa 

stretávame každý deň. Veľký podiel v tom zo-
hráva vcítenie sa do života iného človeka. Čas-
to to v  úradoch nevedia, nechcem povedať, 
že nechcú. Vždy k  nim pristupujem zdvorilo, 
požiadam o pomoc a hľadám riešenie zlepše-
nia danej situácie. Nikdy nejdem do krajnosti. 
Overila som si, že ľahšie ma porozumejú, keď 
uvediem konkrétne príklady. Zdravý človek 
si nemusí uvedomiť, čo znamená urobiť krok 
z vysokého obrubníka na cestu, prejsť po ne-
rovnom teréne chodníka či cez cestu plnú jám 
a výmoľov alebo nastúpiť po schodoch do au-
tobusu. 

Poznám vášho syna, ako ste dokázali, že je 
veselé, spokojné dieťa, žiaden rozmazna-
ný jedináčik?
On je jedináčik a ja tiež. Rodičia ma vychová-
vali, aby som bola voči druhým milá a slušná, 
vedela sa podeliť s inými a ja sa usilujem tiež 
synovi vštepiť lásku, porozumenie k druhým, 
vediem ho k samostatnosti, pretože je a bude 
preňho v  živote veľmi dôležitá. Priateľov mu 
nemusím vyberať. Nachádza si ich sám. V ča-
se, keď sa narodil, vlastne postihnutých detí 
v  Lamači veľa nebolo, netvrdím, že odvtedy 
ich je viac. Lamačania sa na nás pozerajú žič-
livo, možno aj tým, že moja rodina tu žije od 
vzniku sídliska, ľudia ma poznajú odmalička. 
Erika prijali dobre. Má priateľov medzi roves-
níkmi, ba aj medzi mladšími aj staršími zdra-
vými. Usilujem sa syna integrovať do spoloč-
nosti, aby sa necítil iný. Štyri kolieska mu na-
hrádzajú nohy a niekedy je rýchlejší ako zdra-
vý chlapec, ktorý s ním beží. V mladosti som 
sa venovala rekreačne spoločenskému tan-
cu, a tak som k tomuto koníčku viedla aj Erika. 
Prvé tanečné kroky začal robiť už v necelých 
piatich rokoch. V decembri nás čaká medziná-
rodná tanečná súťaž v bratislavskej Moyzeso-
vej sieni a na budúci rok by sme sa chceli no-
minovať na súťaž v Nemecku.

Aké máte plány v  prospech vozíčkarov 
a vôbec telesne postihnutých ľudí?
Skutočne sa aktívne zapájam v rôznych ob-
čianskych združeniach, ktoré sa venujú po-
stihnutým deťom, pomáham organizovať 
a  realizovať rôzne výlety, pobyty a  voľnoča-
sové aktivity pre deti. Aktívne sa zapájam aj 
do činnosti v našej mestskej časti v Združení 
zdravotne postihnutých, kde je vekový roz-
sah od osem po osemdesiat rokov. Prichá-
dzam tak do styku aj so staršími, postihnutý-
mi ľuďmi. Teraz sa hlavne venujem dopravné-
mu projektu. Ide o rozšírenie a  skvalitnenie 
dopravy špeciálnymi nízkopodlažnými auto-
busmi pre vozíčkarov. Je toho ešte oveľa viac... 
Mám stále nabitý kalendár, nestačí mi ,,dvad-
saťštyri“ hodín denne. Som veľmi dôsledná 

a precízna, a to požiera čas, ak chcem, aby bol 
výsledok taký, aký si želám. 

Myslíte si, že vás syn citovo zmenil?
Áno a nielen citovo. Niektoré veci, ktoré ne-
boli pre mňa dôležité, zrazu nadobudli dôleži-
tosť, pozerám sa na ne inými očami ako pred-
tým a nad mnohými nepodstatnými mávnem 
rukou. Energia, ktorú dávam do pomoci syno-
vi a ostatným postihnutým ľuďom, sa mi cito-
vo vracia. Skutočne ma to nabíja novou silou 
a cítim sa naplnená. Uspokojuje ma to, preto-
že vidieť výsledky toho, čo robím. Synove vý-
sledky v škole a v tanečných súťažiach, sú mi 
najkrajšou odmenou.

Musíte byť šťastný človek...
Áno, v podstate som šťastný človek.

Anica Seewaldová
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Po stopách profesora  
Challengera

Bol denník rozprávajúci o ceste profeso-
ra Challengera pravý, alebo to bol vý-

mysel? Mal dohodu s A. C. Doylom? Verili 
jeho potomkovia, že príhody v denníku sú 
pravdivé? Kto bol tajomný neznámy, ktorý 
vzal život človeku s tajuplnou listinou? 

Začalo sa to v  tmavý podvečer pri svite oh-
ňa horiaceho v mohutnom kozube. Okolo se-
deli carrigáči (členovia lamačského táborníc-
keho oddielu Carrigo) a  s  napätím sledova-
li divadelnú scénku odohrávajúcu sa pred ich 
očami. Po jej skončení nezaváhali a vyrazili po 
stopách – indíciach písaných tajným atramen-
tom. Ich získavanie nebolo jednoduché, vyža-
dovalo veľa síl, pohnúť aj rozumom a  hlav-
ne spolupracovať s  ostatnými oddielovými 
kamarátmi. Po piatich dňoch, keď zozbierali 
takmer všetky indície, sa vydali na miesto, kde 
bola ukrytá listina. 
Jej nájdením sa však nič neskončilo – naopak 
– začala sa veľká celoročná hra: Po stopách 
profesora Challengera. Okrem veľkej etapovej 
hry decká v novembrovom jesennom tábore 
zažili aj kopu menších hier v lese a na skalách, 
učili sa zakladať ohne v zime, spoznávať rastli-
ny, zvieratá, viazať uzly, variť na peci, hrať no-
vé športy, stolové hry a hlavne cítili, aké je to 
byť dobrými kamarátmi.            

Lucia Liptovská

Tekvičky v kine

Počas októbra mohli lamačské deti – 
z MŠ i ZŠ nosiť svoje originálne uprave-

né a vyzdobené tekvičky či tekvice, aby sa 
s nimi nielen pochválili, ale sa aj zapojili do 
súťaže o najzaujímavejšiu tekvičku. 

Všetci diváci alebo okoloidúci, ktorí sa vo ves-
tibule kina zastavili, mohli vybrať podľa čísla 
tekvicu, ktorá sa im najviac páčila a dať jej svoj 
hlas. Súťaž si urobili deti zo ZŠ Malokarpatské 

námestie, ktoré nakoniec spočítali všetky hlasy 
za jednotlivé tekvičky. Nakoniec sa rozhodli od-
meniť všetkých – zaujímavé boli tekvičky s rôz-
nymi hlavami, zvieratká, kvetinky, či postavičky. 
Ťažko bolo vybrať absolútneho víťaza.  

kl

V Obláčiku tvorivo

Pravidelne dva razy do mesiaca sa v ma-
terskom centre Obláčik stretávajú ma-

mičky s  deťmi, aby cibrili šikovné ručičky 
svojich ratolestí pod vedením Janky Teke-
rovej, dlhoročnej aktívnej členky Obláči-
ka. 

Prvú novembrovú stredu si mamičky za asis-
tencie svojich detí vyzdobili milé lampióniky. 
Deti mohli lampióny čoskoro aj využiť a pri-
pojili sa s nimi k lamačskému sprievodu svet-
lušiek. Kým pri lampiónoch sa realizovali viac 
mamičky, na druhom stretnutí sa deti plne 
ponorili do maľovania temperovanými farba-
mi. Farbili nazbierané jesenné listy a otláčali 
ich na papier. Maľovanie deti naozaj nadchlo, 
veď niektoré skúšali svoje prvé ťahy štetcom 
v živote. Aj na december pripravujeme zaují-
mavé témy na tvorbu.           es

Lampióniky zaplnili Lamač

V prvý novembrový piatok sa lamačské 
námestie zaplnilo malými i  veľkými, 

rodinami s deťmi, podstatné však bolo, že 
všetci mali v rukách či na hlave čosi svietia-
ce – lampióny, baterky, čelovky, sviečky... 

Trasa bola rovnaká ako vlani - od kina Lamač, 
okolo REMY, hore po Studenohorskej uli-
ci a  naspäť pri hlavnej ceste až po školu, te-
da na námestie. Väčší zvládli trasu sami, men-
ší na rukách rodičov, či v  kočíkoch. Všetkých 
hnalo chladnejšie počasie a na cestu im svieti-
li práve ich svetielka. Spoločná fotka na záver 
a po nej bezplatné predstavenie v kine: Kun-
gfu Panda určite pekne ukončili tento piatko-
vý večer.              kl

Pozvánka na dialóg  
s výzvou „Oslávme  
zjednotenie Európy“

Mnohí poznajú skladbu nemeckej spe-
váčky Neny 99 balónov, no málokto 

vie, že táto pesnička sa stala symbolom 
protestu proti Berlínskemu múru, ktorý  
40 rokov rozdeľoval Európu na dva tábory. 

Pri príležitosti 20. výročia pádu tejto nezmy-
selnej stavby sa naša ZŠ, Malokarpatské ná-
mestie, Bratislava-Lamač 9. novembra ako je-
diná na Slovensku zúčastnila na európskych 
oslavách. Žiaci jednej školy v  21 krajinách Eu-
rópy vypustili 99 balónov s kartičkami, na kto-
rých bola uvedená adresa školy s krátkym po-
pisom významu dnešného dňa pre celú Eu-
rópu. Obsahovala výzvu v angličtine, že ak 
niekto balón nájde, má sa ozvať naspäť. Te-
raz netrpezlivo čakáme, či k nám príde nejaká 
správa. Ak uvidíte nad hlavou letieť modrý ba-
lón, spomeňte si na tých, ktorí pri svojej túžbe 
po slobode prišli o život. 
V pondelok 23. novembra nám napísal Libor 
z Blažovíc v Českej republike, ktorého otec na-
šiel náš balón v lese a reagoval na výzvu, aby 
sa nám ozvali tí, ktorí balón nájdu. Ďakujeme 
a čakáme ďalšie ohlasy.                  M. Imrichová

Snehulienka trochu inak

Práve pod takýmto názvom s  rozpráv-
kou prišla medzi najmenších v nedeľu, 

15. novembra, do lamačského kina teta Ki-
ka, ktorú už deti v Lamači dobre poznajú. 

A Kristína Letková sa tentoraz rozhodla poňať 
túto všetkým deťom známu rozprávku úplne 
inak – namiesto klasických postáv hrali bábky 
a tie v rukách za jej pomoci držali práve divá-
ci, ktorí sa stali na chvíľu aj účinkujúcimi. Sne-
hulienka, kráľovná, sedem trpaslíkov, zlá ma-
cocha, ale aj zrkadlo... Všetky tieto postavy sa 
v  priebehu divadielka predstavili, deti s  po-
mocou Kiky zvládli svoje úlohy vynikajúco. 
O to viac im potom kamaráti a rodičia tlieskali, 
veď sa sami pričinili o peknú nedeľnú rozpráv-
ku.                           kl
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Katarínska zábava až  
do rána bieleho 

Skôr, ako sa začne predvianočný zhon, 
pripravuje miestny úrad každoročne 

pre svojich obyvateľov Katarínsku zábavu. 

V  tomto roku prišla predsedníčka kultúrnej 
komisie Marta Janyšková s návrhom, aby sme 
vyskúšali nové miesto na realizáciu tejto ob-
ľúbenej akcie. Tip padol na zariadenie, ktoré 
je mimo obytnej zóny, tam, kde nebude prob-
lém so sťažnosťami obyvateľov na neskoršie, 
a  po dobrej zábave aj  trochu hlučnejšie roz-
chádzanie sa účastníkov. Bola ňou reštaurá-
cia Brajan na Hodonínskej ceste. O tom, že La-
mačania majú v obľube naše zábavy, svedči-
lo i to, že vstupenky boli v priebehu dvoch dní 
vypredané.

Nadišiel deň zábavy, sobota, 21. november. 
Už hodinku pred začiatkom sa začali schádzať 
vyobliekané skupinky, usádzajúce sa za krás-
ne vyzdobené stoly. Keď boli všetky miesta 
obsadené, prítomných privítala pracovníčka 
oddelenia kultúry MÚ Blanka Veselá so žela-
ním dobrej chuti k večeri a príjemnej zábavy. 

Po doladení požiadaviek na hudobnú produk-
ciu, vyšiel na parket prvý tanečný pár, ku kto-
rému sa po chvíľke ostýchania pridali viacerí. 
Program zábavy spestrilo vystúpenie brušnej 
tanečnice Simony, ktorá akoby bola inšpirá-
ciou pre ďalšie tanečné výkony zabávajúcich. 

O  tom, aká bola zábava, svedčí fakt, že po-
slední zabávajúci opúšťali reštauráciu v  sko-
rých ranných hodinách. Kto neverí, nech prí-
de nabudúce!

BV

Oslavy, svadby, ale aj smú-
točné posedenia...

Tohtoročná Katarínska zábava sa prvý 
raz uskutočnila v reštaurácii Brajan na 

Hodonínskej ulici. O  fungovaní a  plánoch 
na rok 2010 sme sa porozprávali s jej maji-
teľom Branislavom  Labašom.

Odkedy vaša reštaurácia v Lamači funguje?
Reštaurácia Brajan funguje štyri roky.

Prečo ste si na vaše podnikanie vybrali 
práve mestskú časť Bratislava-Lamač?
Dostali sme ponuku na podnikanie v novootvo-
renom priestore, a tiež nás zaujala lokalita La-
mač, ktorej chýbala reštarurácia vyššej úrovne. 

Čo všetko ponúkate v jedálnom lístku svo-
jim zákazníkom?
Náš jedálny lístok obsahuje rôznorodé jedlá  
od klasiky po špeciality. Našou špecialitou sú 
hovädzie steaky z argentínskej sviečkovej, 
ktorú odporúčame vyskúšať. Od pondelka  
do piatku ponúkame denné menu: mäsité aj 
bezmäsité.

Kto k vám chodí, čo všetko sa dá u vás zor-
ganizovať?
Chodievajú k nám nielen Lamačania, ale aj 
občania z iných oblastí, tým že reštaurácia 
má dobrú polohu, veľa parkovacích miest a 
pekný priestor na oslavy, smútočné posede-
nia, svadby či firemné stretnutia. Pýchou pod-
niku je letná terasa, v  príjemnom prostredí. 

Ako plánujete vo vašej reštaurácii osláviť 
koniec roka 2009?
Ukončenie tohto roku sa chystáme zavŕšiť sil-
vestrovskou zábavou, podľa počtu záujem-
cov. Vstupenku si možno zakúpiť priamo v 
reštaurácii, v sume bude zahrnutá silvestrov-
ská večera, vstup a tombola. Cena vstupenky 
je cca 50 €.
 
Pripravujete nejaké novinky na budúci 
rok?
V novom roku sa chystáme zmeniť a rozšíriť 
náš jedálny lístok o nové druhy jedál a nápo-
jov, naďalej sa budeme snažiť, aby boli zákaz-
níci spokojní tak ako doteraz. Chceli by sme 
pre nich pripraviť raz do mesiaca príjemné 
posedenia s hudbou. V letných mesiacoch za-
sa zábavy spojené aj s grilovaním na terase. 

kl

Škôlka už aj na webe

Jedenásteho novembra t. r. bola spuste-
ná internetová stránka Materskej školy 

so sídlom na Heyrovského 4 pod názvom 
www.dietky-kvietky.sk.

Vďačíme tomu spoločnosti AGLO SOLUTION 
s.r.o., konkrétne pánovi Gabrielovi Roxero-
vi, ktorý sa postaral o sponzorstvo a vytvoril 
nám stránku podľa našich predstáv. Takže si ju 
už rodičia detí z materskej školy či už na Hey-
rovského alebo na Malokarpatskom námes-
tí môžu prezrieť a oboznámiť sa, čo ich deti  
v MŠ robia, čo jedia, kedy sú aké podujatia či 
dôležité schôdze. Ďakujeme!          J. Vrábeľová

 
Nová aktivita v MŠ  rozširuje 
poznanie detí

Vďaka vzdelávaciemu programu spo-
ločnosti IBM – KidSmart Early Lear-

ning (program predškolského vzdelávania 
KidSmart) a podpore MÚ v Lamači si deti v 
MŠ rozširujú poznatky, základné návyky a 
zručnosti pri používaní informačno-komu-
nikačných technológií, s ktorými sa už bež-
ne v živote stretávajú. 
Niektoré prvky sú už aj v detskom živote bež-
né, napr. mobilné telefóny, platobné karty, 
DVD, PC avšak je nevyhnutné, aby si deti pri 
ich používaní osvojili správne návyky a od-
porúčané časové limity. Ďalšiu možnosť roz-
šírenia zručností deti získali prostredníctvom 
programu IBM KidSmart. Sme radi, že vďaka 
existujúcej spolupráci medzi spoločnosťou 
IBM, koordinátorkou projektu Carmen Čap-
kovičovou a našou mestskou časťou bola do 
programu po MŠ na Malokarpatskom námes-
tí zaradená v školskom roku 2009/2010 aj na-
ša MŠ na Heyrovského 4. Vzdelávacia zosta-
va Young Explorer (Mladý bádateľ), ktorú 
sme dostali, je súčasťou programu a podpo-
ruje vzdelávanie detí od 3 do 7 rokov. S tým-
to detským programom si deti rozširujú po-
znatky v rozumových oblastiach, matema-
tických predstavách ako aj logické myslenie 
a tvorivosť. Hrou sa u detí rozvíja vyššia ro-
vina myslenia a schopnosti riešenia problé-
mov súčasne s rozvojom tímovej spoluprá-
ce. Manipulácia s počítačovou myškou rozví-
ja jemnú motoriku detí. Naša materská ško-
la má k dispozícii detské výukové programy  
v slovenskom jazyku aj v angličtine, čo pod-
poruje aj výučbu anglického jazyka deťom 
blízkou zábavnou a interaktívnou formou.  
Takáto hra poskytovaná deťom však vyžadu-
je pozornosť a súčinnosť učiteliek a rodičov.  
Vďaka za takéto možnosti. 

 Zuzana Mazancová
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Uznesenie č. 145/2009/V k informatívnej sprá-
ve o Futbalovom klube Lamač. MČ BA-Lamač 
A. žiada, aby sa MČ Lamač angažovala pri odo-
vzdávaní funkcie Mária Ortha na nástupnícku 
osobu z dôvodu majetkovej účasti v tomto klube.

Uznesenie č. 146/2009/V k  situačnej správe 
mestskej polície za mesiac september 2009. 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie predloženú 
situačnú správu mestskej polície za mesiac sep-
tember 2009 s pripomienkami.

Uznesenie č. 147/2009/V k návrhu VZN hlav-
ného mesta SR Bratislava o  úhradách za po-
skytovanie sociálnych služeb. MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie návrh VZN hlavného mesta 
SR Bratislava o úhradách za poskytovanie sociál-
nych služeb. 

Uznesenie č. 148/2009/V k návrhu na predĺ-
ženie nájomných zmlúv na byty v nadstavbe 
budovy na Heyrovského 2 A. schvaľuje predĺ-
ženie nájomných zmlúv na byty v  nadstavbe 
budovy na Heyrovského 2 na 5 rokov a  to tým, 
ktorých žiadosť o predĺženie nájomnej zmluvy je 
evidovaná na MÚ.

Uznesenie č. 149/2009/V k žiadosti o preroko-
vanie zmeny projektu Zimný štadión – Trénin-
gová hala – ZLL-Sport, s.r.o. A. ruší uznesenie 
Mestskej časti Bratislava-Lamač č. 118/2009/V a B. 
schvaľuje zmenu projektu Zimný štadión – Tré-
ningová ľadová plocha – spol. ZLL – Sport, s. r. o. 
a ako prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9 
a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskorších právnych predpisov a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov zväčšenie 
predmetu nájmu (parcela č. 933/16 k.ú. Lamač) 
o parcelu č. 933/17 k.ú. Lamač o výmere 289 m2 
a parcelu 933/18 k.ú. Lamač o výmere 232 m2, kto-
ré sú oddelené od parc. č. 933/3 na základe geo-
metrického plánu č. 2296/09 zo dňa 1. 10. 2009.

Uznesenie č. 150/2009/V k návrhu na zriade-
nie komisie na prešetrenie sťažnosti A. zria-
ďuje komisiu na prešetrenie sťažnosti v zložení: 
Ing. Patrícia Martincová, Ing. Vlastislava Rychtá-
riková, Mgr. Jana Ristvejová, Mgr. Mária Štarková  
a za predsedníčku uvedenej komisie menuje  
Ing. P. Martincovú.

Uznesenie č. 151/2009/V k  informácii o  prie-
bežnom hodnotení plnenia úloh Akčného plá-

nu A. berie na vedomie priebežné hodnotenie 
plnenia úloh Akčného plánu za mesiac septem-
ber 2009.

Uznesenie č. 152/2009/V k návrhu Zásad náj-
mu bytov v  MČ Bratislava-Lamač. MČ BA-La-
mač A. schvaľuje návrh Zásad nájmu bytov v MČ 
Bratislava-Lamač.

Uznesenie č. 153/2009/V k návrhu na poskyt-
nutie účelových finančných dotácií oprávne-
ným subjektom v zmysle VZN č. 1/2005 a VZN 
č. 2/2007 v II. polroku 2009. MČ BA-Lamač A. 
schvaľuje pridelenie dotácie na II. polrok 2009 
pre Zväz vyslúžilých vojakov gen. M. R. Štefáni-
ka Lamač (330 €), Cultus Slavica OZ Bakošova 2  
(1 000 €), Stolnotenisový oddiel Lamač (0 €) a MO 
Jednota dôchodcov Slovenska – Lamač (330 €). 

Uznesenie č. 154/2009/V k prehodnoteniu 
poskytovania opatrovateľskej služby v  MČ 
Bratislava-Lamač. MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie správu o analýze ponúk jednotlivých 
organizácií zabezpečujúcich opatrovateľskú 
službu a spracovanie informácií poskytnutých 
od ostatných mestských častí Bratislavy o for-
mách poskytovania opatrovateľskej služby a  
B. schvaľuje návrh zmeny poskytovania opatro-
vateľskej služby vo vlastnej réžii.

Uznesenie č. 155/2009/V k návrhu na vyme-
novanie členov Štábu zimnej údržby na roky 
2009/2010. MČ BA-Lamač A.schvaľuje členov 
Štábu zimnej údržby na rok 2009/2010 v zložení: 
RNDr. D. Akantis, Ing. D. Valentovič CSc., M. Pi-
kulíková, Mgr. Ing. R. Olekšák, JUDr. J. Ondrišová 
s pripomienkami.

Uznesenie č. 156/2009/V k správe o plnení 
uznesení Miestneho zastupiteľstva MČ BA-
Lamač splatných k  22. októbru 2009. MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie: splnené uzne-
senie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-
Lamač číslo 112/2009/V, 129/2009/V – splnené 
v bode A, 141/2009/V – splnené v bode A a B. 
berie na vedomie priebežne plnené uznese-
nia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-
Lamač čísla: 10/2007/V, 28/2008/V, 83/2008/V, 
1/2009/V, 2/2009/V, 91/2009/V, 129/2009/V a 
141/2009/V.

Uznesenie č. 157/2009/V k informácii o derati-
zácii. MČ BA-Lamač A. žiada stiahnuť návnadu 

Antiridentia na hlodavce z  verejných priestran-
stiev, ktoré aplikovala spol. Mabel,s.r.o. a B. uk-
ladá MÚ zabezpečiť deratizáciu iným spôsobom 
a  poskytovateľom tak, aby neboli ohrozované 
domáce zvieratá a ľudia.  

Uznesenie č. 158/2009/V k  informácii o  pro-
tihlukovej stene. MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie informáciu o protihlukovej stene s pri-
pomienkami.

Uznesenie č. 159/2009/V k informácii o plnení 
uznesenia č. 129/2009/V k  protihlukovej ste-
ne. MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informá-
ciu o plnení uznesenia č. 129/2009/V k protihlu-
kovej stene s pripomienkami.

Uznesenie č. 160/2009/V k  informatívnej 
správe o  verejnom prerokovaní urbanistic-
ko-architektonickej štúdie „Revitalizácia 
Malokarpatského námestia a  okolia, Bra-
tislava-Lamač“. MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie informatívnu správu o  verejnom pre-
rokovaní urbanisticko-architektonickej štúdie 
„Revitalizácia Malokarpatského námestia a  oko- 
lia, Bratislava-Lamač“ s pripomienkami.

Uznesenie č. 161/2009/V k  informácii o  vy-
konávaní kontrolnej činnosti. MČ BA-Lamač  
A. berie na vedomie predloženú informáciu .

Uznesenie č. 162/2009/V k informatívnej sprá-
ve o výsledku kontroly hospodárenia s finanč-
nými prostriedkami a nakladania s majetkom 
v subjektoch územnej samosprávy a  o  prija-
tých opatreniach na odstránenie nedostat-
kov. MČ BA-Lamač A. berie na vedomie správu 
o výsledku kontroly hospodárenia s finančnými 
prostriedkami a nakladania s majetkom v sub-
jektoch územnej samosprávy a  o prijatých opa-
treniach na odstránenie zistených nedostatkov 
s pripomienkami.

Uznesenie č. 163/2009/V k výstupom z komi-
sií. MČ BA-Lamač A. berie na vedomie výstupy 
z komisií.

Uznesenie č. 164/2009/V k návrhu listu gene-
rálnemu riaditeľovi Orange, a.s. MČ BA-Lamač 
A. súhlasí s  odoslaním listu generálnemu riadi-
teľovi Orange, a.s. v  navrhnutom znení s  pripo- 
mienkami.

Uznesenia zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Bratislava-Lamač, 8. 10. 2009

To prvé bolo ešte v polovici júla. Slovo dostal 
investor, zástupcovia petičného výboru, po-
slanci MZ, ale aj verejnosť. Diskusia bola chvíľa-
mi veľmi ostrá a protichodná, ale právo vyjad-
riť verejne svoj názor mali všetci. O  verejnom 
zhromaždení, ako aj o návrhu revitalizácie ná-
mestia sa hovorilo aj na októbrovom zasadnu-
tí MZ, táto téma stále nie je uzavretá, bude sa 
o nej aj naďalej rokovať na všetkých úrovniach, 
poslanci prijali k nej uznesenie.
Na úvod zasadnutia si poslanci vypočuli in-

formáciu o  stave a  fungovaní FK Lamač pria-
mo z úst jej prezidenta Mária Ortha, ktorý ob-
jasnil situáciu vo futbalovom klube a  zároveň 
oznámil, že od roku 2010 oficiálne svoju funk-
ciu opúšťa. Poslanci sa zaoberali správou mest-
skej polície, plnením akčného plánu, informá-
ciámi z jednotlivých komisií a opatrovateľskou 
službou v Lamači. Zároveň schválili ďalšie do-
tácie na rok 2009, predĺžili nájomné zmluvy 
v  bytoch na Heyrovského ulici v  bývalej bu-
dove miestneho úradu. Rokovali aj o  situá-

cii s  protihlukovou stenou, kde sa stav vôbec 
nezmenil. Zaoberali sa aj spoločnosťou Oran-
ge, ktorá ignoruje pozvania na zasadnutia MZ. 
Poslanci hovorili o deratizácii v Lamači, jej vý-
hodách i rizikách, ako aj o výsledkoch kontroly 
hospodárenia Najvyššieho kontrolného úradu 
SR. Poslanci zvolili  členov štábu zimnej údrž-
by na obdobie 2009-10. Viac sa o rokovaní MZ 
dozviete na tejto strane, kde sú uverejnené  
prijaté uznesenia z  rokovania MZ BA-Lamač 
z 29. októbra 2009.                         kl

Informácie zo zastupiteľstva - zimná údržba,  protihluková stena, futbalový klub

Dva dni pred októbrovým zasadnutím miestneho zastupiteľstva sa v  lamačskom kine konalo už druhé verejné zhromaždenie 
k Návrhu revitalizácie Malokarpatského námestia. 
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Jubilanti: december 2009
90 rokov Amália Fratričová 
85 rokov Ľudovít Burdátš
80 rokov Mária Guttová 
75 rokov Ivan Trinks
  Alojz Melota
  Vlasta Marcineková

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého poby-
tu BA - Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie ne-
aktuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V októbri a novembri  
sa v Lamači narodili:
30. 10. Matúš Královič
31. 10. Mikuláš Timotej Brutenič
  6. 11. Kristína Steinlová
  9. 11. Vanesa Sekulová
11. 11. Alžbeta Őrdódyová
11. 11.  Chih Marovane
16. 11. Nikola Šenková
17. 11. Viola Zámečníková
19. 11. Daniela Šimoničová
21. 11.  Oliver Praslička
24.11. Stella Vallušová

Pripravujete slávnosť, ktorú by ste radi 
oživili niečím výnimočným?

Sme tu Pre váS!

Ponúkame vám zaujímavé lucerny, 
ktoré skrášlia vašu akciu, keď po zotmení 

budú stúpať na oblohu. 

V priebehu sezóny vyhral dva z troch celoslo-
venských juniorských turnajov a na majstrov-
stvách Slovenska staršieho dorastu v  apríli 
v Košiciach opäť vybojoval striebornú medai-
lu vo štvorhre spolu s M. Kuchyňárom. Na zá-
klade svojich výborných výsledkov v priebehu 
celej sezóny skončil na 1. mieste v konečnom 
slovenskom rebríčku staršieho dorastu za se-
zónu 2008-2009.
Juraj je od roku 2006 členom slovenského ju-
niorského družstva a  s  bedmintonovou rake-
tou už prešiel viacero európskych krajín, kde 
úspešne reprezentoval. Mimoriadne sa mu da-
rilo na jar tohto roku na medzinárodnom tur-
naji Victor Junior OLVE v Belgicku, kde vyhral 
nielen dvojhru, ale aj štvorhru s  Angličanom 
Simmonsom. Vrcholom jeho doterajšej bed-
mintonovej kariéry bola účasť na juniorských 
majstrovstvách Európy v  talianskom Miláne, 
ktorú si vybojoval ako najlepší hráč zo sloven-
skej reprezentácie.
Juraja sme sa opýtali, ako sa mu darilo na maj-
strovstvách Európy a aké plány má v novej za-
čínajúcej sa sezóne. Odpovedal nám: „V dru-
hom kole mi žreb určil za súpera veľmi dob-
rého rumunského hráča Mariusa Corciuca. 
S  maximálnym nasadením sa mi podarilo 
vyhrať nad ním prvý set 21:17, avšak potom 
sa začal čoraz viac presadzovať technicky 
a prehral som ďalšie dva sety 12:21 a 13:21. 
Napriek prehre som bol so svojím výkonom 
spokojný, pretože som odovzdal maximum 
z toho, čo som mal natrénované. Po mojom 
terajšom odchode z kategórie staršieho do-
rastu – mám totiž už 19 rokov – by som sa 

chcel výraznejšie presadiť aj medzi dospelý-
mi. Podarilo sa mi už zdolať niekoľkých dob-
rých hráčov, ale ešte budem musieť pridať 
v tréningu, aby to bolo aj na medailu na maj-
strovstvách SR dospelých. V poslednom ob-
dobí ma začala baviť aj práca s deťmi. Spra-
vil som si trénerský kurz a pomáham pri tré-
ningoch detí v našej lamačskej škole – tam, 
kde som sa aj ja učil základy bedmintonu.“
Športovej bedmintonovej príprave mládeže 
v telocvični ZŠ na Malokarpatskom námestí sa 
venujú tréneri z  bedmintonového oddielu TJ 
Spoje Bratislava už tridsaťdva rokov. Výnimkou 
nie je ani tento rok, tréningy v  školskej telo-
cvični sa uskutočňujú štyrikrát do týždňa. De-
ti, ktoré majú chuť naučiť sa hrať bedminton 
a prípadne sa stať úspešnými športovcami, sa 
môžu prihlásiť u trénera Filipa Guldana. Ďalšie 
informácie o lamačskom bedmintone sú aj na 
lamačskej internetovej stránke www.lamac.sk.  

fg

Náš bedmintonista na majstrovstvách Európy

Najúspešnejším mladým bedmintonistom z Lamača je už niekoľko rokov Juraj Vachá-
lek. Aj v tomto roku pokračoval v usilovnej tréningovej príprave a svoju dobrú formu 

prezentoval na viacerých súťažiach doma aj v zahraničí. 

ZMLUVNÁ DOPRAVA

VÁŽENÍ ZÁKAZNÍCI, Dovoľujeme si vás upo-
zorniť na novovzniknutú dopravnú spoloč-
nosť anielik, ktorá pre vás pripravila mno-
ho nových služieb za veľmi príjemné ceny. 
Viac informácií získate na www.anielik.sk 
Bezplatné telefónne číslo: 0800 14 00 84 
Preprava osôb – rozvoz tovaru – odvoz au-
tomobilov – malé sťahovanie – donáška 
nákupov do domu – doprava zamestnan-
cov – doprava zdravotne postihnutých

Starostka udelila ceny

Starostka Lamača Oľga Keltošová každo-
ročne odovzdáva ceny vynikajúcim špor-

tovcom, zároveň zvykne oceniť aj dobrovoľ-
ných darcov krvi. V  lamačskom kine si ceny  
27. novembra prevzali:
Ako už v Lamači býva zvykom na konci roka ude-
ľuje starostka našej mestskej časti Oľga Keltošo-
vá ceny vynikajúcim športovcom, zároveň zvykne 
oceniť aj dobrovoľných darcov krvi. V lamačskom 
kine si ceny 27. novembra prevzali: Filip Lepieš za 
vynikajúce športové výsledky v džude, Ivan Frat-
rič za vynikajúce športové výsledky v  plávaní,  
Lukáš Haraslín za vynikajúce športové výsled-
ky vo futbale, Zuzana Tomčíková za vynikajúce 
športové výsledky v ľadovom hokeji, Juraj Vachá-
lek za vynikajúce športové výsledky v bedminto-
ne, Andrea Klementisová a Marcel Talacka za vy-
nikajúce športové výsledky v  karate, František  
Šebej za dlhoročnú trénerskú činnosť v klube Goju 
Kai, Ľubomíra Klementisová a Ján Dado za prínos 
pre lamačskú mládež v športovej činnosti, Brani-
slav Adamovič, Juraj Alföld a  Alexander Ondrej-
ka za vynikajúce športové výsledky v hokejbale.  
Za mnohonásobné darcovstvo krvi boli ocenení 
Tomáš Pikulík, Miloš Andris a Soňa Rácová.

kl
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Program Obláčika

9. 12. o 17. h: Divadlo – Ako sa Lienka chys-
tala na Vianoce. Vzhľadom na obmedzené 
priestorové možnosti, vstup len na pozvánky. 
Info: 0910 603 277.
16. 12. o 10. h: Šikovné ručičky – Maľova-
nie vianočných svietnikov. Budeme maľo-
vať farbami na sklo. Materiál poskytneme, ve-
die Janka Tekerová.
16. 12. o 15.30 h: Podporná skupina dojče-
nia – Kedy a ako prestať s dojčením. Vedie 
certifikovaná laktačná poradkyňa Lujza Ser-
vanská, nutné prihlásenie na 0949 429 752.
17. 12. o 18. h: Čo nové, Obláčik? Schôdza 
členov MC Obláčik. Prijímame nových čle-
nov. Príďte medzi nás! Radi vám predstavíme 
našu činnosť, poskytneme informácie, čo mô-
žete urobiť vy pre nás, čo my pre vás a čo mô-
žeme urobiť spoločne pre malých aj veľkých 
nielen v Lamači. Info 0910 603 277.
18. 12. o 17. h: Divadlo – Betlehemská 
hviezda. Vyžaduje sa prihlásenie vopred u 
Eleny Černej na tel.: 0908 169 767 alebo elena.
cerna@yahoo.com.
 
VIANOČNÉ PRÁZDNINY V OBLÁČIKU BUDÚ 
OD 21. 12. 2009 DO 3. 1. 2010.
Prajeme vám príjemné prežitie Vianoc a veľa 
úspechov v roku 2010!
Program je priebežne aktualizovaný a overiť si 
ho môžete vopred na www.oblacik.sk.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  nestránkový deň
Streda  8.00 – 12. 00 13.00 – 17.00
Štvrtok  8.00 – 11.00
Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:
Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Piatok: 8.00 – 11.00

Najbližšie zasadnutie miestneho zastupi-
teľstva - 10. 12. 2009.

Knižnica pozýva

(sídli v budove Základnej školy) 
Malokarpatské námestie 1
tel.: 02/64 789 737
Zodpovedná pracovníčka: Milada Janžová

Výpožičné hodiny
Pondelok  13.00 – 19.00
Utorok  13.00 – 16.00
Streda 13.00 – 19.00
Štvrtok  13.00 – 16.00
Piatok  zatvorené

Program kina na december

5. 12.  Doba ľadová 3. Úsvit dinosaurov - 
najúspešnejšia animovaná komédia so 
slovenským dabingom a  so sladkým 
prekvapením, 15.30 hod. 

5. 12.  OSADNÉ - úspešný slovenský doku-
mentárny film, úsmevný príbeh sta-
rostu a pravoslávneho kňaza z dedin-
ky Osadné - mikulášske predstavenie 
pre dospelých a možno príde aj Miku-
láš so sladkosťami, 18.00 hod.

12. 12. OBLAČNO  MIESTAMI FAŠÍRKY - ani-
movaná rodinná komédia s dabingom, 
15.30 hod.

12. 12.  BÁTHORY - slovenský historický veľ-
kofilm, 18.00 hod. 

13. 12.  OBLAČNO MIESTAMI FAŠÍRKY, 15.30 
hod. 

13. 12.  HODINU NEVIEŠ, film inšpirovaný prí-
behom „heparínového vraha“, 18.00 
hod.

19. 12.  MILIONÁR Z CHATRČE - oscarový film 
o chudobnom indickom chlapcovi, 
18.00 hod.

20. 12.  HORE - animovaná komédia pre ma-
lých i  veľkých so slovenským dabin-
gom, 15.30 hod.

20. 12.  COCO CHANEL - skutočný príbeh od 
malého dievčatka až po úžasnú COCO, 
18.00 hod. 

22. 12. TWILIGHT SÁGA: NOV - fenomén, 
ktorý zachvátil celý svet pokračuje,  
18.00 hod.  

23. 12.  TWILIGHT SÁGA: NOV, 18.00 hod. 

Inzercia

●  Maľby, stierky, nátery! 0903 174 236
●  AKO ČISTO! Upratujeme spoločné priesto-

ry v obytných domoch. Už názov firmy ho-
vorí, akí sme! Michal Kotraba: 0905 124 961

●  Rezanie a búranie betónu: 0908 459 155
●  Najnižšie poistenie automobilov PZP

a HAV. Kontakt: AA – Unitrade s.r.o.
 Tel.: 02/64 28 58 75
 e-mail: info@aaunitrade.sk
●  MÚ MČ BA-Lamač ponúka na prenájom 

predajný stánok na Malokarpatskom ná-
mestí. Bližšie informácie na tel. čísle: 02/647 
80 065

Predám krásny starožitný nábytok (2 tabu-
rety, stolík, sekretár, toaletný stolík so zr-
kadlom). Nábytok je v  perfektnom stave. 
Tel.: 647 81 685

PONÚKAM: starostlivosť o  vlasy a  nechty 
a  relaxačno-liečiteľské terapie aj v  pohodlí  
domova. F. Nikoleta, kontakt: 0911 900 711
email: salon.nikoleta@gmail.com 

Vianočný šachový turnaj  

o pohár starostky
Termín: 12. december 2009, sobota 
8.15 – 9.10 hod.: prezentácia 
9.15 hod.: začiatok turnaja
15.00 hod.: predpokladané ukončenie turnaja
Hracia miestnosť: Základná škola, Malokar-
patské nám., Lamač 
Štartovné:  za hráča 1,6 eur
deti a mládež do 15 rokov a dôchodcovia nad 
60 rokov zadarmo 
Prihlášky: Miestny úrad Lamač, Malokarpat-
ské námestie č. 9, 841 03 Bratislava
Vlasko vlasko@lamac.sk, tel. č.: 64 78 00 65 

Pozvánka na  
VIANOČNÝ FUTBALOVÝ TURNAJ

Kedy? 19. decembra 2009 o 9,00 hod.
Kde? telovičňa ZŠ Lamač
Program: 
9.00 Slávnostné otvorenie - starostka 
Mgr. O. Keltošová
9.00 – 20.00  Futbal dospelí 
(veľká telocvičňa)
futbal: súťaž 
o Pohár StaroStky 
družstvo zápisné 10 €
občerstvenie zabezpečené
Registrácia dospelých u tajomníka O. Vlaska 
02/647 80 065
Na vašu účasť sa tešia MZ, MÚ Lamač

OZ Dúha – Tábornícky oddiel  
Carrigo, Dúha – RUKA a DFS Rozálka 
vás pozývajú na svoje akcie: 
9. 12.: Schôdzka oddielu Carrigo, 
16. – 19. hod., klubovňa ZŠ Lamač
10. 12.: Psychohry pre dospelých 
(prvá skupina),
19. – 22. hod., klubovňa ZŠ Lamač
16. 12.: Vianočná schôdzka oddielu Carrigo, 
16. – 19. hod., klubovňa ZŠ Lamač
19. 12.: Výlet do Karpát,  
zraz o 9,30 pred ZŠ Lamač. Program: celoroč-
ná hra, drobné hry a súťaže v lese, opekanie.
Počas zimných prázdnin dračko, stolové 
hry, výlet podľa záujmu.
Detský folklórny súbor Rozálka: ponde-
lok a stredu od 18. do 19. hod. v telocvični ZŠ, 
kontaktujte Máriu: 0911 321 206.

Silvester

31. december 2009
Malokarpatské námestie
Program sa začína o 22,30 hod.

Ohňostroj
Čaká na vás kapustnica a varené víno


